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This paper presents a numerical method for the buckling analysis of stiffened sandwich panels for ship building with
composite materials. The formulation of a multi-layered quadrilateral finite element of a plane shell including transverse
shear effects is presented. Some classical tests allow the performance of this element to be evaluated for composite
plates. Then an explanation is given for a method used for analyzing the buckling of panels., Cet article présente une
méthode numérique d'analyse du flambage de panneaux sandwichs raidis pour la construction navale en composites.
La formulation d'un élément fini quadrilatère de coque plane prenant en compte le cisaillement transverse est présentée
dans une version multicouche. Quelques tests classiques permettent d'évaluer la performance de cet élément pour des
plaques composites. La méthode qui sera utilisée pour l'analyse de flambage, est ensuite exposée.
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